

كلية الاقتصاد المنزلي



دبلوم دراسات الاقتصاد المنزلي للمسنين

لمزيد من المعلومات:

مكتب الوافدين – الحرم الجامعي بعين حلوان – المبني الإداري – الدور الرابع .

E-mail:hisb@hq.helwan.edu.eg

http://www.helwan.edu.eg/Internationalstudeents

مباشر : ۲۰۲۸،۱۰۶ - ۲۰۰۹،۰۰۰ (۲۰۲۲)

داخلی : ۲۷۹۸/۲۷۹٤

محمول : ۱۲۰۵۰۵۲۱ / ۱۱۰۰۲۸۱۰۱۵۹ (۲۰۲ +) فاکس : ۲۵۰۵۰۲۱ (۲۰۲ +)

شروط القبول

- أن يكون الطالب حاصلا على درجة البكالوريوس في الاقتصاد المنزلي فرع التخصص من إحدى كليات الاقتصاد المنزلي أو أية درجة علمية أخرى معادلة لها.
- أن يستوفى المستندات التي يقرها مجلس الجامعة بعد أخذ رأى مجلس الكلية

المصروفات الدراسية

للمصريين: ١١٠٥ جنيه مصرى.

للوافدين: ١٧٠٠ جنية استرليني +رسم قيد ١٣٠٠ جنية استرليني بالإضافة إلى المصروفات الحكومية

متطلبات الحصول على الدرجة

- يجتاز ٢٧ ساعة معتمدة منها ٦ ساعات معتمدة مشروع بحث في مجال التخصص
- يشترط لدخول الطالب امتحان المقرر أن يكون مستوفيا نسبة حضور لا تقل عن ٧٥%

كيفية التقدم

مقر الكلية في ٦٥ ش المطبعة الأهلية – بولاق أبوالعلا – القاهرة

E-mail:home.economics.website@gmail.com

https://www.facebook.com/home.economics.helwan.

university

تلیفاکس: - ۲۵۷۷۳۲۹۹ - ۲۲۹۵۷۷۵۲۲۰

التعريف بالبرنامج

• يهدف البرنامج إلى إعداد خريجين مؤهلين بدرجة عالية ، ولديهم القدرة على التخطيط السليم لتطوير الأداء في مجال الرعاية المتكاملة للمسنين من خلال تزويدهم بأسس المعرفة والمهارات طبقا للمعايير الأكاديمية القياسية ومتطلبات المشروعات البحثية والتطبيقية للمنافسة في مجال سوق العمل ، مع وعي كامل بمشكلات المجتمع و البيئة وأخلاقيات المهنة .

أهم المهارات التي يكتسبها الخريج

- توظيف الموارد البشرية والمادية المتاحة بما يحقق الأهداف الرئيسية في مجالات دراسات الاقتصاد المنزلي للمسنين .
- إيجاد حلول لقضايا المسنين في ضوء الدراسات المحلية والإقليمية والعالمية
- اكتساب الخصائص المهنية في التعامل مع المسنين.
- الإلمام بأساسيات تجهيز وتأثيث مسكن ومؤسسات المسن لتحقيق الأمن والسلامة له
- الإلمام بأساسيات التغذية الصحية للمسن للتغلب على مشكلاته وعلاجها.

مدة الدراسة:

• الحد الادني فصلين دراسيين ، والحد الأقصي أربعة فصول دراسية أساسية.



Faculty of Home Economics



Studies for the Elderly

How to Contact us

International Students Office Ain Helwan, Helwan University Headquarter, 4th floor

E-mail:hisb@hq.helwan,edu.eg

http://www.helwan.edu.eg/Internationslstudents

Tel: (+202) 25481104 – 25590000

Ext. 2794/2798

Mob. (+202) 01271625555 / 01006810159

Fax: (+202) 25555021

Scope of the Program

The program aims to produce highly qualified graduates, mastering the ability to properly plan for the development of performance in the field of integrated care for the elderly by providing them with the foundations of knowledge and skills in accordance with the norms of the academic standards and requirements of research and practical projects to compete in the labor market, with full awareness of the problems of society, environment and ethics of profession.

The most important skills acquired

- Employment of human and material resources available in achievement of the main objectives in the areas of Home Economics studies for the elderly.
- Find solutions to the issues of the elderly in the light of local, regional and global studies
- The acquisition of professional features in dealing with the elderly.
- Acquaintance with the basics of processing and furnishing elderly homes and institutions to achieve security and safety thereto.
- Acquaintance with the basics of health nutrition for elderly to overcome its problems and treating them.

Prescribed Period of Study

Minimum of two semesters, and maximum of four semesters basically.

Admission Requirements

- The applicant must have a bachelor's degree in home economics, branch of specialization from a faculty of home economics or any other equivalent degree.
- To fulfill the documents approved by the University Council, after taking the opinion of the Board of the Faculty.

Tuition Fees

For Egyptians: LE.1105

For Expatriates: £ 1700+Registration fee £ 1300, in addition to the government fees

Graduation Requirements

• To pass 27 accredited hours, including 6 accredited hours of a research project in the major field

The student is required, to sit to the exam, to meet attendance rate of not less than 75%

How to admit?

College headquarters in the al matbaa al ahlya street 65 - Bulaq Abul-Ela - Cairo E-mail: home.economics.website@gmail.com https://www.facebook.com/home.economics.helwan .university

Telefax: - 25773299 - 0225774962